
 

 

 

Rada Národního parku Šumava 
 

Zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 15. února 2024 

(schválený) 

 

 

Místo zasedání – Hotel Zlatá hvězda, Vimperk 

Přítomno: 38 členů Rady, 4 pověření plnou mocí, 42 celkem hlasujících  

Hosté: viz prezenční listina 

 

Zapisovatel: Ing. Blanka Műllerová 

 

Zahájení:  10:15 hodin 

Ukončení: 13:15 hodin  

 

 

Program 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání;  

2. Jednání o dohodě Rady NPŠ dle § 20 odst. 3 ZOPK o návrhu Klidového území 

NPŠ, cest a tras navržených k vyhrazení v klidových územích; 

3. Různé. 

 

 

 

Jednání Rady NP Šumava (dále jen „Rada“) zahájil předseda Rady Martin Hrbek. Přivítal 

přítomné členy Rady a seznámil s novým členem Rady NPŠ - nově delegovaný zástupce za 

obec Stožec Jaroslav Koranda, DiS. Dále oznámil, že v Radě NPŠ k 8.2.2024 ukončil svou 

činnost z osobních důvodů jmenovaný člen Rady Stanislav Žák. Ředitel Správy také přivítal 

paní ředitelku NPBW Ursulu Schuster. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

1. Zahájení, schválení zápisu z minulého jednání a programu dnešního jednání  
Podklady: pozvánka na jednání Rady NPŠ, zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 11. 2023 

 

Hlasování o schválení zápisu z minulého jednání ze dne 30.11.2023 

Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh zápisu z jednání Rady NPŠ ze dne 30.11.2023 byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu ověřovatele zápisu:  

Ověřovatelé zápisu: Václav Mráz, RNDr. František Pojer 

Výsledek hlasování:  42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen.  

 

Hlasování o návrhu členů návrhové komise pro Usnesení Rady NPŠ:  

Ing. Václav Jansa, RNDr. Dušan Romportl, Ph.D., Jan Voldřich, DiS. 

Výsledek hlasování: 41 pro, 0 proti, 1 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu programu dnešního jednání Rady:  

Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh programu byl schválen. 

 

 

2. Jednání o dohodě Rady NPŠ dle § 20 odst. 3 ZOPK o návrhu Klidového území NPŠ, 

cest a tras navržených k vyhrazení v klidových územích 

Podklady: prezentace viz zde: 

https://www.npsumava.cz/sprava-np/nova-zonace-a-navrh-klidovych-uzemi/navrh-klidovych-

uzemi-narodniho-parku-sumava/ 

Součástí návrhu je: 

1) Mapový podklad Základní mapy ČR v rozsahu měřítek 1:250 000 až 1:1000; 

2) Na nabídkové liště je možno zadat zobrazení katastrální mapy ČR jako nezávislé 

vrstvy (filtrem je možno měnit sytost barvy každé z vrstev) a to v měřítku 1:5000 až 1:1000; 

3) V základní nabídce je možno jako podklad použít vedle základní mapy ČR ve výše 

uvedené škále měřítek i lesní porostní obrysovou mapu a leteckou mapu ČUZK ; 

4) Dosud platná klidová území (bývalá 1. zóna z roku 1995); 

5) Návrh jednotlivých segmentů klidových území s návrhem vyhrazení cest a tras pro 

veřejnost s označením sezónnosti omezení přístupu (šrafou); 

6) K mapovým podkladům je k dispozici na horní liště legenda; 

7) Textová část podrobného zdůvodnění jednotlivých návrhů klidových území ve vztahu 

k citlivým ekosystémům a jejich složkám (pdf). 

 

Projednávání klidových území bylo ukončeno na podzim roku 2023. Během ledna 2024 

proběhla další jednání se zástupci Rady NPŠ. Zaslaný návrh klidového území je rozdělen 

podle citlivých segmentů, dále členové Rady NPŠ obdrželi i materiály včetně zdůvodněných 

podkladů. Do map byly dále doplněny trasy pro IZS, které nejsou vymezovány a jsou důležité 

pro celkový přehled a jejich zakreslení vyplývá i ze Zásad péče o NP Šumava. 

Opatření obecné povahy (OOP) – bude určitě vyhlášeno více než jedno, ale dle zástupce MŽP 

není možné nyní říci, kolik jich bude dohromady. Většina ploch, které byly vymezeny 

v mapách, bude mít vlastní opatření – takto je tento princip uplatněný ve všech ostatních 



 

národních parcích. Odhadem to bude cca 40 OOP. Klidovými územími do okamžiku jejich 

vymezení OOP jsou bývalá území první zóny. 

Starostka Strážného podotkla, že dojde k navýšení uzavřeného území z 13% na 17%, dále je 

nutné připočítat platná OOP, která zakazují vstup do území, například na Strážném omezení 

vstupu z důvodu ochrany sokola a tetřívka – tím se bavíme o daleko větším území. Odpověď 

ředitele: jedná se pouze o lokality se sokolem, přesné číslo nyní neznáme, v takovém případě 

se jedná pouze o nahodilosti v kontextu klidových území celého NP Šumava a území pouze 

centrálního výskytu sokola. 

Procenta stanovení klidových území zákonem stanovena nejsou. 

S ostatními členy Rady NPŠ (jmenovanými) byla projednávána klidová území také, nebyly 

podepisovány protokoly jako u delegovaných členů. Členové se zúčastňovali seminářů ke 

klidovým územím a návrh byl diskutován s členy Rady i neformálně. Starostka Kraliková 

upozornila na skutečnost, že součástí návrhu není návrh znění OOP a považuje za vhodné, 

aby se jeho součástí stal. K tomu sdělil zástupce MŽP, že Rada schvaluje věcný návrh 

klidových území. Poté, až projde Radou NPŠ, nastupuje proces projednání OOP podle 

správního řádu. Vysvětleno, že nelze to udělat naopak. Nelze předjímat výsledek správního 

řízení, pokud však probíhá proces projednávání v Radě daný zákonem nelze se dle judikatury 

později od tohoto návrhu výrazně odklonit.  

Dále bylo paní starostkou upozorněno, že na stránkách Městyse Strážný je vyvěšeno OOP 

klidové území na tetřívka, které je i v návrhu, který je dnes k projednávání v Radě NPŠ, může 

se tedy stát, že budou dočasně vyhlášena dvě OOP na jednom území.  

Správa odpověděla, že současně projednávaná či vyhlášená OOP, pokud leží na území 

navrhovaného klidového území, jsou formulována shodně, jako režim klidového území. 

Důvodem je nezbytnost zajištění ochrany některých druhů ještě před vyhlášením klidového 

území po projednání návrhu v Radě. Není vyloučen souběh těchto OOP v případě vyhlášení 

klidového území, popř. jeho zrušení po vyhlášení klidových území.  Správa se snažila 

nezabírat klidovým územím velké plochy. Vymezení klidových území bylo především na 

plochách, kde je významný předmět ochrany přírody (především druhová ochrana živočichů) 

a je výsledkem kompromisu. 

Cesty tak jak jsou uvedeny v DZP, zůstávají i po vymezení klidových území. 

 

Hlasování o dohodě Rady NPŠ dle § 20 odst. 3 ZOPK o návrhu Klidového území NPŠ, 

cest a tras navržených k vyhrazení v klidových územích 

Výsledek hlasování: 32 pro, 9 proti, 1 zdržel  

Návrh byl schválen. 

 

 

3. Různé 

Nominace zástupců krajů do VV – Jihočeský kraj RNDr. Jan Zahradník, za Plzeňský kraj 

Ing. Pavel Čížek 

 

Hlasování o nominaci členů krajů do Výkonného výboru Rady NPŠ 
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen - Jihočeský kraj RNDr. Jan Zahradník, za Plzeňský kraj Ing. Pavel 

Čížek. 
 

Žádost o vznesení námětu na MŽP ohledně dotačního financování hasičských aut pro obce 

v Národním parku Šumava – Správa vznese oficiální návrh na MŽP. 

- Zástupce HZS navrhl, že cestou by mohlo být přebírání vyřazené techniky od SDH 2. 

a 3. stupně, které po 14 letech mají povinnost obnovit techniku 



 

 

Hráz bobr Nové údolí (uzavření mostu) – podle aktuálních informací není most nyní 

ohrožený, Správa bude jednat s obcí Stožec a tuto problematiku řešit. 

 

Útok vlků Volarsko – jsou zákonné postupy, které musí být dodrženy, aby mohla být 

vyplacena újma na hospodářských zvířatech, MŽP má program na řešení problémových vlků. 

Správa má předpřipravené OOP pro řešení problémových vlků (předpřipravená výjimka) 

- Návrh Správy stanovit PS (nebo její roli by mohl převzít VV), která by měla být 

odbornou poradní skupinou při rozhodování. 

 

Výjimky fotografové – Správa v současné době hodnotí veřejný zájem fotografů při udělování 

výjimek (fotografování pro svoje účely nebo podnikatelské účely nejsou veřejným zájmem), 

proto je výjimek vydáváno méně. 

 

Roklanská chata – probíhá posuzování technického stavu – ukončení cca květen 2024 a poté 

dojde k celkovému vyhodnocení ve spolupráci s MŽP 

 

 

Hlasování o informacích v bodě Různé  
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh byl schválen – Rada bere informace na vědomí. 

 

 

Hlasování o návrhu Usnesení:  
Výsledek hlasování: 42 pro, 0 proti, 0 zdržel  

Návrh Usnesení z jednání Rady NPŠ, konané dne 15. února 2024 byl schválen. 

 
Ve Vimperku, dne 15. února 2024 

 
Usnesení z jednání Rady NP Šumava, konané dne 15. února 2024 ve Vimperku 

 
Rada Národního parku Šumava:  
 
 
1) Volí: 

a) návrhovou komisi ve složení: Ing. Václav Jansa, RNDr. Dušan Romportl, Ph.D., Jan Voldřich, 
DiS. 

b) ověřovatele zápisu ve složení: : Václav Mráz, RNDr. František Pojer 
 

2) Schvaluje: 
a) program jednání Rady NPŠ. 
b) zápis z jednání Rady NPŠ ze dne 30. 11. 2023. 
c) dohodu Rady NPŠ dle § 20 odst. 3 ZOPK o návrhu Klidového území NPŠ, cest a tras 

navržených k vyhrazení v klidových územích 
d) ustanovení členů Výkonného výboru Rady NPŠ zástupců krajů: Jihočeský kraj RNDr. Jan 

Zahradník, za Plzeňský kraj Ing. Pavel Čížek 
 
3) Bere na vědomí: 

a) informace obsažené v bodu Různé  
 



 

 
 


